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Nr 24.

Utlåtande i anledning av Kungl. Maj.ts i statsverkspropositionen å 
kapitalbudgeten under statens allmänna fastighetsfond 
gjorda framställningar angående anslag för budgetåret 
1947148, i vad propositionen avser kommunikationsde
partementets verksamhetsområde.

(4:e avd.)

l:o) Iståndsättning av uthyrningsfastighctcr vid Drottningholms slott.
Med tillstyrkande av Kungl. Maj:ts i propositionen nr 1 å kapitalbudgeten 
under statens allmänna fastighetsfond framlagda förslag (bilaga 27, punkt 
107, s. 185 av bilagt utdrag av statsrådsprotokollet över kommunikations- 
ärenden för den 3 januari 1947) och under erinran att anslaget avses för 
slutförande av vissa av 1946 års riksdag beslutade byggnadsarbeten, kost
nadsberäknade till 417 000 kronor, hemställer utskottet,

att riksdagen må till Iståndsättning av utliyrningsfastighe- 
ter vid Drottningholms slott för budgetåret 1947/48 anvisa ett 
investeringsanslag av 117 000 kronor.

2:o) Annexbyggnad till kanslihuset. Kungl. Maj:t har (punkt 108, s. 185—- 
189) föreslagit riksdagen att till Annexbyggnad till kanslihuset för budgetåret 
1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 1 500 000 kronor.

Till Annexbyggnad till kanslihuset har riksdagen för budgetåren 1944/45— 
1946/47 anvisat investeringsanslag om tillhopa 5 526 000 kronor. Anslagen 
ha avsetts för uppförande av annexbyggnaden å det söder om kanslihuset 
belägna området mellan Myntgatan, Salviigränd, Västerlånggatan, Storkyr- 
kobrinken och Riddarhustorget. De hittills anvisade medlen ha fördelats å 
kostnader för uppförande av byggnaden med 4 700 000 kronor, för arkad i 
kvarteret Aglaurus med 215 000 kronor, för konstnärlig utsmyckning med 
150 000 kronor och för expropriation med 461 000 kronor. Beträffande för
slagets detaljer hänvisas till propositionerna 1944: 220 och 1945: 194.

Byggnadsstyrelsen har meddelat, att arbetena för byggnadsföretaget, vilka 
igångsatts i juli 1945 med rivning av äldre byggnader, numera fortskridit så 
långt, att de mot Myntgatan och Riddarhustorget vettande delarna av ny
byggnaden vore uppförda under tak. Ombyggnadsarbeten hade påbörjats in- 
cm de äldre byggnader, som skulle kvarstå. Styrelsen beräknade, att vissa
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delar av nybyggnaden skulle kunna tagas i anspråk för sitt ändamål under 
förra hälften av år 1947 och att byggnadskomplexet i sin helhet skulle full
bordas under år 1948.

Styrelsen har vidare framhållit, att de för byggnadsföretaget i februari 1944 
gjorda kostnadsberäkningarna numera visat sig för låga. Merkostnaderna ha 
av styrelsen beräknats till sammanlagt 1 500 000 kronor. Därav belöpa 
400 000 kronor på prisstegringar å materialier och arbete, 720 000 kronor på 
de av kulturhistoriska skäl betingade iståndsättningsarbetena å de äldre fas
tigheterna inom kvarteret samt 225 000 kronor på anordnande av gemen
sam panncentral för annexbyggnaden och angränsande statliga byggnader, 
medan 100 000 kronor avse vissa för en höjning av byggnadens standard 
föreslagna granitarbeten samt 55 000 kronor utgöra merutgifter för utföran
det av gångförbindelse mellan kanslihuset och annexbyggnaden. Enär styrel
sen hade för avsikt att fullborda byggnadsföretaget under förra delen av år 
1948, hemställde styrelsen att för ändamålet ett investeringsanslag av 
1 500 000 kronor ställdes till styrelsens förfogande för budgetåret 1947/48.

Departementschefen har för sin del anfört i huvudsak följande.
Stora svårigheter ha utan tvivel förelegat att före igångsättandet av dessa 

byggnadsarbeten beräkna kostnaderna för desamma. Byggnadsföretaget är i 
vissa hänseenden av säreget slag och har vid genomförandet erbjudit bety
dande tekniska svårigheter. Det synes därför knappast befogat att på grund 
av de nu anmälda stora kostnadsökningarna rikta kritik mot byggnadsstyrel
sen i denna sak. Jag har icke heller funnit anledning till erinran mot de änd
ringar i byggnadsprogrammet och den kostnadsberäkning, som styrelsen nu 
framlagt.

Vid 1944 års riksdag fattades principbeslut angående vissa byggnadsfrå
gor berörande staden mellan broarna samt Riddarholmen i Stockholm. De 
viktigaste av dessa frågor voro uppförandet av en annexbyggnad till kansli
huset samt anordnande av lokaler för högsta domstolen i Gamla rådhuset 
och för Svea hovrätt i Gamla kungshuset. Till grund för riksdagens åren 
1944—1946 fattade beslut om anvisande av medel till nämnda byggnadsföre
tag ha i huvudsak legat vissa år 1944 upprättade kostnadsberäkningar. För 
budgetåret 1946/47 ha slutanslag anvisats för annexbyggnaden till kansli
huset samt till anordnande av lokaler för Svea hovrätt. Till anordnande av- 
lokaler för högsta domstolen förutsattes slutanslag med 700 000 kronor skola 
anvisas för budgetåret 1947/48.

De ifrågavarande ny- och ombyggnadsarbetena måste helt eller delvis ut
föras inom äldre byggnadskroppar under hänsynstagande till dessas kultur
historiska välde. En mera ingående undersökning av de äldre byggnaderna 
har givit vid handen, att kostnaderna för arbetena inom dessa komma att 
bliva högre än som ursprungligen beräknats, vartill kommer att vissa änd
ringar ansetts böra vidtagas i byggnadsplanerna. Sedan kostnadsberäkning
arna upprättades har dessutom en viss prisstegring inträtt och arbetslöner
na ha stigit. Nu nämnda omständigheter ha föranlett en omräkning av bygg- 
nadskostnaderna, varvid framkommit ytterligare medelsbehov för arbetena
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å kanslihusaimexet med 1 500 000 kronor, å Gamla rådhuset med — utöver 
ännu icke anvisade 700 000 kronor — ytterligare 480 000 kronor samt å Gam
la kungshuset med 310 000 kronor.

Utskottet har icke kunnat undgå att finna de begärda tilläggsanslagen be
tydande i förhållande till storleken av de byggnadsföretag, varom är fråga. 
Ä andra sidan torde otvivelaktigt stora svårigheter ha förelegat att före igång
sättandet av byggnadsföretagen beräkna kostnaderna för desamma. Med hän
syn härtill och då utskottet icke funnit anledning till erinran mot de före
slagna ändringarna och utvidgningarna av byggnadsprogrammen anser sig 
utskottet böra tillstyrka att erforderliga tilläggsanslag för budgetåret 1947/48 
nu beviljas.

Utskottet, som i sitt utlåtande nr 16 tillstyrkt anvisande av 160 000 kro
nor å tilläggsstat II till riksstaten för innevarande budgetår till Anordnande 
av lokaler för Svea hovrätt, kommer under närmast följande två punkter att 
göra hemställan om medelsanvisning för nästa budgetår till sistnämnda 
byggnadsföretag samt till anordnande av lokaler för högsta domstolen. Un
der denna punkt hemställer utskottet,

att riksdagen må till Annexbyggnad till kanslihuset för 
budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 1 500 000 
kronor.

3:o) Anordnande av lokaler för högsta domstolen. Kungl. Maj:t har (punkt 
109, s. 189—-191) föreslagit riksdagen att till Anordnande av lokaler för högsta 
domstolen för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 1 180 000 
kronor.

Till Anordnande av lokaler för högsta domstolen ha hittills 1 050 000 kro
nor ställts till byggnadsstyrelsens förfogande. Styrelsen har med anlitande 
av dessa medel påbörjat omändrings- och upprustningsarbeten i det s. k. 
Gamla rådhuset i Stockholm. Även lokaler för lagrådet skola inrymmas i 
byggnaden. Arbetena beräknades år 1944 komma att kosta 1 750 000 kronor.

Byggnadsstyrelsen har meddelat, att grund förs tärkningsarbetena för bygg
naden fullbordats under hösten 1946. Utarbetandet av arbets- och detaljrit
ningar m. m. för byggnadsföretaget i övrigt hade fortskridit så långt, att ar
betena kunde igångsättas så snart byggnaden helt eller delvis utrymts av de 
stadens myndigheter, vilka för närvarande disponerade lokaler inom fastig
heten. Under förutsättning att detta, såsom beräknats kunna ske, ägde rum 
omkring den 1 april 1947, skulle under gynnsamma förhållanden ombygg
naden för högsta domstolens räkning vara fullbordad till den 1 juli 1948.

Styrelsen har vidare erinrat, att kostnaderna för ombyggnaden år 1944 
beräknades till 1 750 000 kronor. Detta belopp vore emellertid numera icke 
tillräckligt för genomförandet av byggnadsföretaget. För byggnadsföretagets 
fullbordande skulle sålunda enligt styrelsen erfordras tillhopa 2 230 000 kro
nor. Av merkostnaden, 480 000 kronor, hänförde sig 160 000 kronor till di
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rekta prisstegringar å materialier och arbete, medan återstoden avsåge stan
dardhöjningar i fråga om takbeläggningen och inredningen m. m., repara
tion av vissa oförutsedda bristfälligheter hos byggnaden, ändring av vissa 
lokaliteter och insättande av två hissar samt anordningar för gemensam 
uppvärmning av denna byggnad och kanslihusannexet. Då för byggnadsföre
taget hittills ställts till förfogande ett belopp av 1 050 000 kronor, skulle för 
ändamålet ytterligare erfordras 1 180 000 kronor.

Departementschefen har icke funnit anledning till erinran mot de änd
ringsförslag och den kostnadsberäkning, som byggnadsstyrelsen sålunda 
framlagt beträffande ifrågavarande byggnadsarbeten.

Under åberopande av vad utskottet anfört under punkten 2:6) får utskot
tet, med tillstyrkande av Kungl. Maj:ts förslag, hemställa,

att riksdagen må till Anordnande av lokaler för högsta 
domstolen för budgetåret 1947/48 anvisa ett investerings an- 
slag av 1 180 000 kronor.

4:o) Anordnande av lokaler för Svea hovrätt. Kungl. Maj:t har (punkt 110, 
s. 191—193) föreslagit riksdagen att till Anordnande av lokaler för Svea hov
rätt för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 150 000 kronor.

Till förberedande åtgärder beträffande vissa byggnadsföretag i staden 
mellan broarna och å Riddarholmen i Stockholm, väsentligen avseende Gamla 
rådhuset och Gamla kungshuset, vilka reserverats för tillgodoseende av 
högsta domstolens respektive Svea hovrätts lokalbehov, anvisade riksdagen 
för budgetåret 1944/45 ett investeringsanslag av 350 000 kronor, varav 
85 000 kronor avsågos för Svea hovrätt. Sedermera anvisade riksdagen till an
ordnande av lokaler för Svea hovrätt för budgetåren 1945/46 och 1946/47 
investeringsanslag av sammanlagt 465 000 kronor. Anslaget för sistnämnda 
budgetår var avsett såsom slulanslag.

Byggnadsstyrelsen har meddelat, att första etappen av byggnadsarbetena 
för Svea hovrätt — i huvudsak avseende vindsvåningen — på grund av svå
righeten att anskaffa vissa byggnads- och ledningsmaterial samt till följd av 
brist på arbetskraft icke kunnat fullföljas enligt den uppgjorda arbetsplanen 
utan väsentligt försenats. Styrelsen beräknade dock, att denna första etapp 
kunde fullbordas med utgången av år 1946.

Under arbetenas gång hade utredningen rörande byggnadsföretagets andra 
etapp — omfattande återstående delar av byggnaden — fullständigats. Där
vid hade framträtt behov av vissa omändringar och kompletteringar be
träffande byggnadsplanen. Ävenså hade vid de ingrepp i byggnadskroppen, 
som hittills skett, framkommit behov av förstärknings- och ombyggnads
arbeten i olika hänseenden, vilka ursprungligen icke kunnat förutses. Den 
förskjutning i byggnadstiden, som uppstått, samt de prisstegringar å ma
terial och arbete, som inträtt sedan februari 1944, då de kostnadsberäkningar
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uppgjordes, vilka legat till grund för medelsäskandena, hade föranlett icke 
obetydliga merkostnader.

Storleken av det ytterligare medelsbehovet har byggnadsstyrelsen upp
skattat till sammanlagt 310 000 kronor. Därav avse 115 000 kronor förstärk - 
ningsarbeten och golvomläggningar, 65 000 kronor målningsarbeten samt 
70 000 kronor diverse ändamål, såsom anordnande av ventilation medelst 
fläkt, två hissanläggningar, utförande av natursitenpelare i bottenvåningens 
centralhall och vaktrum m. m., reparation av fönstersnickerier och av ytter
taket samt omläggning av gårdsplanen. Återstående 60 000 kronor slutligen 
utgöra beräknade merkostnader på grund av prisstegringar å material och 
arbete sedan februari 1944 samt förlängningen av byggnadstiden.

Under förutsättning att hinder icke uppstår genom arbetskraftsbrist och 
materialsvårigheter beräknar styrelsen att kunna fullborda byggnadsföre
taget till den 1 januari 1948. Viss del av kostnadsbeloppet, förslagsvis 160 000 
kronor, borde därför ställas till styrelsens förfogande under innevarande 
budgetår och återstående 150 000 kronor anvisas å riksstaten för nästa bud
getår.

Departementschefen har anfört, att den uppskattade kostnadsstegringen 
visserligen vore mycket betydande men finge anses i huvudsak förklarad 
dels av svårigheten att på förhand beräkna omfattningen av de erforderliga 
arbetena i den ålderdomliga och kulturhistoriskt värdefulla byggnaden, dels 
ock inträffade pris- och lönestegringar. Departementschefen hade därför icke 
funnit anledning till erinran mot byggnadsstyrelsens förslag att för arbetenas 
fullbordande måtte anvisas 160 000 kronor å tilläggsstat till riksstaten för 
innevarande budgetår och 150 000 kronor å riksstaten för nästa budgetår 
samt har i förevarande sammanhang tillstyrkt anvisande av sistnämnda be
lopp.

Under åberopande av vad utskottet anfört under punkten 2:o) får utskottet, 
med tillstyrkande av Kungl. Maj:ts förslag, hemställa,

att riksdagen må till Anordnande av lokaler för Svea hov
rätt för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 
150 000 kronor.

5:o) Utökade lokaler för hovrätten över Skåne och Blekinge. Kungl. Maj:t 
hav (punkt 111, s. 193—195) föreslagit riksdagen att till Utökade lokaler för 
hovrätten över Skåne och Blekinge för budgetåret 1947/48 anvisa ett inves
teringsanslag av 640 000 kronor.

Sedan Kungl. Maj:t uppdragit åt byggnadsstyrelsen att i samråd med sär
skilda sakkunniga verkställa utredning beträffande av rättegångsreformen 
nödvändiggjorda om- och tillbyggnadsarbeten vid hovrätten över Skåne och 
Blekinge har byggnadsstyrelsen i skrivelse den 6 februari 1945 framlagt för
slag angående utökning av hovrättens lokaler. Förslaget avser att bereda 
utrymme för tre divisioner. De härför erforderliga lokalerna kunde, fram
håller styrelsen, icke anordnas inom den befintliga hovrättsbyggnaden. Be
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hovet av ökade lokaler måste därför tillgodoses genom en tillbyggnad. Enligt 
upprättat förslag skulle två symmetriskt placerade flyglar uppföras och för
bindas med huvudbyggnaden på sådant sätt att invändig kommunikation 
erhölles. Styrelsen uppskattade kostnaderna för tillbyggnaden till 600 000 
kronor.

I skrivelse den 16 december 1946 har byggnadsstyrelsen meddelat, att kost
naderna för byggnadsföretaget numera med hänsyn till inträdda prissteg
ringar beräknades uppgå till 640 000 kronor.

Departementschefen har intet haft att erinra mot byggnadsstyrelsens kost
nadsberäkningar.

I samband med processreformens genomförande komma utökade lokaler 
att erfordras för hovrätten över Skåne och Blekinge. Under nästa punkt an- 
mäles, att jämväl hovrätten för övre Norrland är i behov av ökade lokaler.

Kostnaderna för de byggnadsarbeten som erfordras för anordnande av 
ifrågavarande lokaler ha beräknats till 640 000 respektive 430 000 kronor. Då 
ifrågavarande lokalbehov torde böra tillgodoses snarast möjligt efter process
reformens ikraftträdande finner sig utskottet böra tillstyrka, att de äskade 
anslagen anvisas för nästa budgetår.

Under förevarande punkt hemställer utskottet,
att riksdagen må till Utökade lokaler för hovrätten över 

Skåne och Blekinge för budgetåret 1947/48 anvisa ett inves- 
teringsanslag av 640 000 kronor.

6:o) Utökade lokaler för hovrätten för övre Norrland. Kungl. Maj:t har 
(punkt 112, s. 195—198) föreslagit riksdagen att till Utökade lokaler för 
hovrätten för Övre Norrland för budgetåret 1947/48 anvisa ett investerings- 
anslag av 430 000 kronor.

Byggnadsstyrelsen har i skrivelse den 8 oktober 1945 erinrat, att den nu
varande hovrättsbyggnaden utgjordes av det gamla folkskoleseminariet. De 
höga rumshöjderna och den bundna planlösningen utgjorde faktorer, till vil
ka stor hänsyn måste tagas vid utförandet och utformandet av en om- och 
tillbyggnad. Tre olika principlösningar för utbyggandet hade undersökts, 
nämligen

1) en förlängning åt båda sidor av det befintliga huset,
2) uppförande av två till huvudbyggnaden anslutna låga flygelbyggnader,
3) uppförande av en låg paviljongliknande byggnad på sydvästra framsi

dan av byggnaden.
Alternativ 1, utbyggt i den omfattning, som kunde anses vara för hovrät

ten tillfredsställande, beräknades medföra en kostnad av 400 000 kronor, 
medan alternativ 2 och 3 beräknats vartdera draga en kostnad av omkring 
335 000 kronor. Kostnadsskillnaden berodde, bland annat, på att byggnads
volymen vid ett utbyggande av alternativ 1 på grund av de stora rumshöj
derna komine att överstiga volymen av en tillbyggnad enligt alternativ 2 
eller 3.

U tskottet.
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Från hovrättens sida hade, fortsätter styrelsen, vid förhandlingarna i frå
gan förordats en lösning enligt alternativ 1 med hänsyn till de fördelar ur 
arbetssynpunkt detta erbjöde för hovrätten, varjämte hänvisats till att den 
trädgård, som omgåve byggnaden och som även stode öppen för allmänheten, 
enligt detta alternativ lämnades i huvudsak orörd. Därigenom skulle även 
möjligheten till framtida utbyggnad bevaras.

Ehuru alternativ 1 ställde sig icke oväsentligt dyrare än de båda andra 
alternativen, förordade styrelsen att möjlighet även hölles öppen för genom
förande av detsamma med hänsyn till de från hovrättens sida anförda skä
len och då bevarandet av framtida utbyggnadsmöjligheter givetvis skulle vara 
av visst värde. Styrelsen ämnade dock ytterligare bearbeta de olika förslagen 
i syfte att om möjligt nedpressa kostnaderna.

I skrivelse den 16 december 1946 har styrelsen framhållit, att hovrättens 
byggnadsfråga vore av angelägen natur, och hemställt, att anslag till täckan
de av kostnaderna för byggnadsföretaget enligt alternativ 1, vilka kostnader 
numera kunde beräknas till 430 000 kronor, måtte anvisas för nästa budgetår.

Departementschefen har anfört, att hovrättens nuvarande byggnad icke fyl
ler de krav som komma att ställas på en hovrättsbyggnad efter den nya 
processordningens införande. Huset borde på ett eller annat sätt utvidgas för 
att oundgängligen nödvändiga lokaler skulle kunna anordnas, såsom ytter
ligare en sessionssal, rum för advokater och åklagare samt för parter och 
vittnen. Departementschefen, som funnit alternativ 1 lämpligt, hade intet att 
erinra mot byggnadsstyrelsens kostnadsberäkningar.

Under åberopande av vad utskottet anfört under punkten 5:o) får utskottet, 
med tillstyrkande av Kungl. Maj:ts förslag, hemställa,

att riksdagen må till Utökade lokaler för hovrätten för 
Övre Norrland för budgetåret 1947/48 anvisa ett investerings- 
anslag av 430 000 kronor.

7:o) Anordnande av lokaler för överståthållarämbetet. Kungl. Maj:t har 
(punkt 113, s. 198 och 199) föreslagit riksdagen att till Anordnande av lokaler 
för överståthållarämbetet för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsan- 
slag av 1 600 000 kronor.

Med bifall till Kungl. Maj:ts i propositionen 1946:352 därom framlagda 
förslag anvisade riksdagen till Anordnande av lokaler för överståthållaräm
betet å tilläggsstat I till riksstaten för budgetåret 1946/47 under statens all
männa fastighetsfond ett investeringsanslag av 1 000 000 kronor.

Genom beslut den 15 november 1946 uppdrog Kungl. Maj:t åt byggnads
styrelsen att i samråd med överståthållarämbetet och med beaktande av vad 
i statsrådsprotokollet över kommunikationsärenden för den 11 oktober 1946 
anförts skyndsamt upprätta och till Kungl. Maj:t inkomma med definitiva 
ritningar till ämbetsbyggnad för överståthållarämbetets taxeringsavdelning å
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nuvarande garnisonssjukhusets tomt i Stockholm samt bemyndigade styrel
sen att av det för ändamålet anvisade investeringsanslaget taga i anspråk er
forderligt belopp för upprättande av ifrågavarande ritningsförslag.

Byggnadsstyrelsen har härefter meddelat, att ritningarna till de för skatte
avdelningen samt kupongskatte- och bokgranskningskontoren avsedda bygg
nadsarbetena, vilka kostnadsberäknats till 2 600 000 kronor, icke hunnit 
bringas i sådant skick, att styrelsen ännu vore i stånd att underställa desam
ma Kungl. Maj:ts prövning.

Styrelsen, som beräknade att kunna överlämna ritningarna under loppet av 
februari månad 1947, hemställde, att — för att möjliggöra ett huvudsakligt 
färdigställande av ifrågavarande byggnadsarbeten under budgetåret 1947/48 
— det för arbetena beräknade återstående kostnadsbeloppet, 1 600 000 kro
nor, måtte anvisas för nämnda budgetår.

Departementschefen har också funnit önskvärt att överståthållarämbetets 
förevarande lokalfråga löses under nästa budgetår och har tillstyrkt att det 
av byggnadsstyrelsen nu begärda beloppet, 1 600 000 kronor, äskas av riks
dagen.

Med tillstyrkande av Kungl. Maj ds förslag hemställer utskottet,

att riksdagen må till Anordnande av lokaler för överståt- 
hållarämbetet för budgetåret 1947/48 anvisa ett investerings- 
anslag av 1 600 000 kronor.

8:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Södermanlands län m. m. Kungl. Majd 
har (punkt 114, s. 200 och 201) föreslagit riksdagen att till Nybyggnad för 
länsstyrelsen i Södermanlands län m. m. för budgetåret 1947/48 anvisa ett 
investeringsanslag av 600 000 kronor.

Med bifall till Kungl. Maj ds i propositionen 1946: 197 framlagda förslag 
har riksdagen för budgetåret 1946/47 anvisat medel till byggnadsarbeten 
bland annat för länsstyrelserna i Södermanlands, Östergötlands, Blekinge, 
Skaraborgs, Värmlands, Gävleborgs, Västernorrlands samt Västerbottens län. 
Byggnadskostnaderna, anvisade medel samt för byggnadsarbetenas slutfö
rande erforderliga belopp framgå av följande uppställning.

Byggnads- Anvisade Ytterliggare
Länsstyrelsen i kostnad medel erfoderliga belopp

kronor kronor kronor
Södermanlands län .......... .......... 1 200 000 600 000 600 000
Östergötlands » .......... ........... 825 000 500 000 325 000
Blekinge » .......... .......... 1 800 000 600 000 1 200 000
Skaraborgs » ............ .......... 1 400 000 900 000 500 000
Värmlands » ...................... 750 000 250 000 500 000
Gävleborgs » ...................... 1 550 000 750 000 800 000
Västernorrlands » .......... .......... 1 500 000 750 000 750 000
Västerbottens » .......... .......... 1 900 000 1 000 000 900 000

Utskottet.
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Utskottet.

I skrivelse den 21 november 1946 har byggnadsstyrelsen — med överläm
nande av ritningar till nybyggnaderna för länsstyrelserna i Södermanlands, 
Blekinge och Västemorrlands län — meddelat, att ett nytt alternativ till lö
sande av byggnadsfrågan för länsstyrelsen i Södermanlands län utarbetats. 
Enligt detta skulle de i propositionen 1946:197 angivna.byggnadsdelarna 
B, C, D och E uppföras, samtliga i två våningar, i avsikt att ernå ett fär
digställande av partiet mot residenset och torget samtidigt som en gårdsbild
ning i kvarteret erhölles. Detta förslag beräknades icke draga högre kostna
der än de förut beräknade. Frågan om anskaffande av den för nybyggnaden 
för länsstyrelsen i Blekinge län erforderliga tomtmarken hade lösts, sedan 
iomten nr 13 i kvarteret Wattrang i Karlskrona numera förvärvats för stats
verkets räkning. Styrelsen hemställde, att till fullbordande av byggnadsföre
tagen för länsstyrelserna i Södermanlands, Blekinge och Västemorrlands län 
måtte för budgetåret 1947/48 anvisas respektive 600 000 kronor, 1 200 000 
kronor och 750 000 kronor.

Vidare har styrelsen i skrivelse den 5 december 1946 meddelat, att rit- 
ningsförslagen till nybyggnaderna för länsstyrelserna i Östergötlands, Skara
borgs, Värmlands, Gävleborgs och Västerbottens län icke kunnat bringas i 
sådant skick, att byggnadsstyrelsen nu vore beredd att underställa desamma 
Kungl. Maj ds prövning, men att styrelsen senast under februari månad 1947 
ämnade överlämna dessa förslag. För att möjliggöra ett huvudsakligt fär
digställande under nästa budgetår av jämväl dessa byggnadsarbeten ansåge 
styrelsen det önskvärt att erforderliga medel äskades av 1947 års riksdag. 
Byggnadsstyrelsen hemställde därför, att för budgetåret 1947/48 måtte an
visas anslag till fullbordande av nu ifrågavarande byggnadsföretag, nämligen 
för länsstyrelsen i Östergötlands län 325 000 kronor, länsstyrelsen i Ska
raborgs län 500 000 kronor, länsstyrelsen i Värmlands län 500 000 kronor, 
länsstyrelsen i Gävleborgs län 800 000 kronor samt länsstyrelsen i Västerbot
tens län 900 000 kronor.

Departementschefen har funnit, att nybyggnaderna för berörda länssty
relser såvitt möjligt borde fullbordas under nästa budgetår, och har därför 
tillstyrkt byggnadslyrelsens förslag. Det av styrelsen framlagda nya alterna
tivet för lösningen av byggnadsfrågan för länsstyrelsen i Södermanlands län 
hade godkänts av Kungl. Maj:t den 6 december 1946 och syntes böra läggas 
till grund för den fortsatta medelsanvisningen.

Vid 1945 och 1946 års riksdagar fattades beslut om uppförande av ny
byggnader för länsstyrelserna i bl. a. Södermanlands, Östergötlands, Blekinge, 
Skaraborgs, Värmlands, Gävleborgs, Västemorrlands och Västerbottens län. 
Behovet av medel för genomförande av byggnadsföretagen ansågos i nämn
da fall böra fördelas på två budgetår, och för innevarande budgetår anvisa
des därför allenast medel för erforderliga tomtförvärv samt för påbörjande 
av byggnadsföretagen. I årets statsverksproposition ha förslag framlagts om 
anvisande för nästa budgetår av återstående anslagsmedel. Utskottet tillstyr
ker dessa förslag samt hemställer under förevarande punkt,
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att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Söder
manlands län m. m. för budgetåret 1947/48 anvisa ett in- 
vesteringsanslag av 600 000 kronor.

9:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Östergötlands län. Under åberopande 
av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med tillstyrkande 
av Kungl. Maj:ts förslag (punkt 115, s. 201), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Öster
götlands län för budgetåret 1947/48 anvisa ett investerings- 
anslag av 325 000 kronor.

10:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Blekinge län. Under åberopande av 
vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med tillstyrkande av 
Kungl. Maj:ts förslag (punkt 116, s. 201), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Blekinge 
län för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag av 
1 200 000 kronor.

H:o) Nybyggnad för länsstyrelsen 1 Skaraborgs län. Under åberopande 
av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med tillstyrkande 
av Kungl. Maj:ts förslag (punkt 118, s. 202), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Skara
borgs län för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag 
av 500 000 kronor.

12 :o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Värmlands län m. in. Under åbero
pande av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med tillstyr
kande av Kungl. Maj:ts förslag (punkt 119, s. 202), hemställa,

alt riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Värm
lands lön m. m. för budgetåret 1947/48 anvisa ett investe
ringsanslag av 500 000 kronor.

13:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Gävleborgs län. Under åberopande 
av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med tillstyrkande av 
Kungl. Maj:ts förslag (punkt 120, s. 202), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Gävle
borgs län för budgetåret 1947/48 anvisa ett investeringsanslag 
av 800 000 kronor.
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14 :o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Västernorrlands län m. m. Under 
åberopande av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med 
tillstyrkande av Kungl. Majds förslag (punkt 121, s. 203), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Väster
norrlands lån m. m. för budgetåret 1947/48 anvisa ett investe- 
ringsanslag av 750 000 kronor.

15:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Västerbottens län m. m. Under åbe
ropande av vad utskottet anfört under punkten 8:o) får utskottet, med till
styrkande av Kungl. Maj ds förslag (punkt 122, s. 203), hemställa,

att riksdagen må till Nybyggnad för länsstyrelsen i Väster
bottens lån m. m. för budgetåret 1947/48 anvisa ett investe- 
ringsanslag av 900 000 kronor.

16:o) Nybyggnad för länsstyrelsen i Hallands län. Beträffande ifråga
varande förslag (punkt 117, s. 201 och 202) kommer utskottet att senare un
der riksdagen avgiva utlåtande, vilket härmed

anmäles.

Stockholm den 7 februari 1947.

På statsutskottets vägnar:

J. B. JOHANSSON.

Vid förestående ärendes slutbehandling inom utskottet hava närvarit:
från första kammaren: herrar Johan Bernhard Johansson, Oscar Ols

son, Larsson, Karl Andersson, Gustaf Karlsson, Heiding, Johan Eric Ericson, 
Albertsson, Ragnar Bergh, Ivar Persson och Lundgren; samt

från andra kammaren: herrar Törnkvist, Malmborg i Skövde, Berg
ström, Falla, Rubbestad, Mårtensson, Wallentheim, Lindholm, Åkerström, 
Petterson i Degerfors, Sefve och Johansson i Mysinge.
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